
Referat fra skolebestyrelsesmødet tirsdag den 28. maj 2024 kl. 16.30-19 
Skolens personalerum 

Mødeleder: Malte. I Maltes fravær påtog Brian sig opgaven 

Referent: Thomas 

Inviterede: Brian Hornuff, Mads Peter Karlsen, Tine Bacher, Louise Torp Dalgaard, Malte Nejst Larsen, Jacob Fink 
Ferdinand, Mikkel Darling Brink, Frederik Gottlieb, Jacob Christiansen, Karsten Kristensen Back, Rasmus Lund Bro, 
Tanyamine Andersen, Sebastian Müller Skov Andersen, Andreas Cleemann Rasmussen, Thomas Villum Jakobsen og 
Flemming Jørgensen 
 
Deltagere: Brian Hornuff, Tine Bacher, Jacob Fink Ferdinand, Mikkel Darling Brink, Frederik Gottlieb, Jacob 
Christiansen, Karsten Kristensen Back, Rasmus Lund Bro, Tanyamine Andersen, Sebastian Müller Skov Andersen, 
Andreas Cleemann Rasmussen, Thomas Villum Jakobsen og Flemming Jørgensen 
 

 Kl. Punkt Referat Handling 

1. 16.30 Godkendelse af dagsorden 
 

Dagsordenen blev godkendt 
som fremsendt. 
 

 

2. 16.35 Nyt fra elevrådet 
 

Haft ét møde siden sidst.  
 - Ønske om borde- og 
bænkesæt ved Panabanen.  
- Ønske om flere sofaer rundt 
om på skolen. 
- Ønske om nye net i 11-
mandsmålene på fodboldbanen. 
- 7. årgang ønsker at sælge kage 
og andet over en tre-dages 
periode til hjælp med at dække 
udgifterne til lejrturen i 8. 
klasse. Der er brug for, at SB 
nikker til denne løsning. 
 

SB bakker op om ønsket fra 
7. årgang omkring kagesalg 
m.m. 

3. 16.50 Præsentation af Henriette og 
Andreas 
Præsentation af vores to nye 
pædagogiske afdelingsledere. 
 

Henriette og Andreas 
præsenterede sig selv for SB. 
Andreas: primære opgaver 
omkring SFO og 0.-1. klasse. 
Henriette: primære opgaver 
omkring 2.-5. klasse samt 
skoleudvikling. 
   

 

4. 17.00 Den nye skolebestyrelse  
Den nye bestyrelse pr. 1/8 2024 
består af følgende 
forældrerepræsentanter: 
 
Malte Nejst Larsen 
Mikkel Brink 
Brian Hornuff 
Frederik Gottlieb (NY, tidligere 
suppleant) 
Majbrit Hvilsom (NY) 
Dea Berthelsen (NY) 
Johanna Rasmussen (NY) 
 
Tine Bacher overgår til suppleant. 
 

Der har været afholdt 
opstillingsmøde på skolen, og 
den nye skolebestyrelse er 
landet fint via fredsvalg.   

SB havde ingen særlige 
ønsker ang. dato for første 
møde i august.  
 
Skolen fastsætter datoen 
og melder ud snarest. 



Velkommen til de nye 
forældrerepræsentanter. Vi glæder 
os til samarbejdet. 
 
Mads Peter Karlsen, Louise Torp 
Dalgaard og Jacob Fink Ferdinand 
udtræder af bestyrelsen pr. 31/7-
24. Tak for samarbejdet til jer og 
tak for jeres store indsats i 
bestyrelsen. 
 
Første møde i skoleåret 2024-2025, 
hvornår skal det placeres? 
 

5. 17.10 Skolemælk 
Vi er p.t. nede på kun 20 elever, 
der får skolemælk, og tallet har 
været støt faldende gennem de 
seneste år. 
 
Vi bruger en del tid på at håndtere 
ordningen – en tid, som kunne 
bruges bedre, når der ikke er flere, 
der benytter ordningen. 
 
Vi har mulighed for at tilbyde at 
købe mælk i kantinen i stedet for 
mælkeordningen, så der fortsat vil 
være mulighed for at få mælk på 
skolen. 
 
Kan bestyrelsen bakke op om, at vi 
stopper skolemælksordningen og 
henviser til kantinen? 
 

Flemming fremlagde på mødet 
situationen.  

SB bakker op om, at aftalen 
med skolemælksordningen 
afsluttes. Og i stedet vil der 
være mælkesalg fra 
kantinen. 

6. 17.25 Skolefoto 
Vi har nu afsøgt de øvrige skoler i 
Roskildes erfaringer med skolefoto. 
Der bruges en del forskellige 
firmaer, og erfaringerne er meget 
blandede, så der er ikke et entydigt 
billede af, hvad der fungerer godt. 
 
To firmaer skiller sig ud fra de 
øvrige ved at have den højeste 
tilfredshed. De to firmaer er Modul 
foto, som vi selv benytter p.t. og 
Rosenfeldt. 
 
Begge firmaer tilbyder forældrene 
mulighed for at se billederne 
digitalt og selv beslutte, om de 
ønsker at købe nogle af billederne. 
Det er hos begge firmaer muligt 
alene at vælge klassebillede. 
 

Vores sekretærer på skolen har 
kortlagt erfaringerne rundt om 
på skolerne. Skolen anbefaler, 
at vi fortsætter med Modul 
Foto.   

SB bakker op om, at skolen 
fortsætter med Modul Foto 
næste skoleår ud. Og 
derefter indgår aftale med 
Rosenfeldt.  



Vi har en aftale med Modul foto i 
kommende skoleår, så et skift at 
firma vil kunne være fra skoleåret 
2025-2026. 
 
Ønsker bestyrelsen at skifte 
fotofirma? 
 

 17.40 Pause 
 

  

7. 18.00 Værdigrundlag 
Vi har modtaget et par input på 
forespørgslen til forældrerådene. 
 
Hvordan får vi afsluttet arbejdet? 
 
Bilag:  
Input fra forældrerådet i 1.a 
Input fra forældrerådet i 3.a 
 

Der har været nedsat en 
arbejdsgruppe. Frederik 
redegjorde for processen 
omkring værdigrundlaget. Det 
er sparsomt med 
tilbagemeldinger fra 
forældrerådene – fået fra to.  
 
SB drøftede, om disse er 
dækkende for det videre 
arbejde, og hvordan vi får det til 
at få liv på og omkring skolen? 
 
Det blev på mødet foreslået, at 
en repræsentant fra SB 
fremadrettet deltager i det 
første forældremøde i 
skoleåret. 
 

Det aftaltes at køre en 
runde mere og forsøge at 
indhente input fra flere 
klasseråd. Samt sende 
inputtene fra 
forældrerådene i 1.a og i 
3.a med som inspiration. 
 
En idé kunne være at tage 
det med på de 
førstkommende 
forældremøder i det nye 
skoleår. 
 
Elevrådet samt udvalgte 
medarbejdere inddrages i 
den fremadrettede proces. 
 

8. 18.20 Ny folkeskoleaftale  
Er der brug for principper, der kan 
understøtte gode fællesskaber og 
god adfærd? 
 
Bilag: Bekendtgørelse om fremme 
af god orden i folkeskolen 
(gældende) 
 

Mikkel redegjorde for punktet 
og motivationen for at løfte 
punktet. Tænkt som en løbende 
dialog frem mod den nye 
folkeskoleaftale og 
medfølgende bekendtgørelse. 
 
En principiel drøftelse af ansvar 
og handlemuligheder pågik på 
mødet. Og om værdigrundlaget 
kan understøtte dette.   
 

Det aftaltes, at punktet 
tages på et (eller flere) SB-
møde(r) efter 
sommerferien, og at SB-
medlemmerne forud for 
det første møde 
orienterede sig i det af 
Mikkel tidligere fremsendte 
materiale. 

9. 18.30 Udearealer 
SB har foreslået, at det afsøges, om 
der er midler at søge til udearealer. 
Det har før været drøftet på 
tidligere SB-møder.  
 
Der er ikke midler i Roskilde 
Kommune, der kan søges. Sct. 
Jørgens Skole er blevet tildelt 
midler til forskønnelse af 
udeområderne, men Veje og 
grønne områder kan ikke oplyse, 
hvornår proces og arbejde 
igangsættes.  
 

Flemming orienterede om 
situationen. For nu ved vi ikke, 
hvornår vi bliver tilgodeset ud 
over allerede tildelte midler. 
Det er blevet lovet, at skolen 
bliver inddraget, når midlerne 
skal udmøntes. 
 
Mulighederne for at hente 
midler via fonde blev drøftet. 
Kan der oprettes en  
arbejdsgruppe i SB-regi, der ser 
nærmere på dette? 

 



10. 18.40 Affaldsbeholdere på skolens 
område 
Er der bestemte områder, hvor der 
opleves at mangle 
affaldsbeholdere? 
 

Punktet er en videreførsel fra 
tidligere SB-møde. Skolen har 
været i dialog med teknisk 
service om situationen. 

SB har et stort ønske om, 
at affald i højere grad 
bruges som 
læringspotentiale ude i 
klasserne.  

11. 18.45 Flagdage  
Orientering fra skolen/Thomas. 
 

Thomas redegjorde for, hvor vi 
er henne i processen. 
 
 

Aftalt med teknisk 
serviceleder, Carsten, at 
han og Thomas får iværksat 
flaghejsning på flagdage, 
der ikke er placeret på søn- 
og helligdage, på 
kommende 8. årgang i det 
nye skoleår. 
 

12. 18.50 Punkter til kommende møder 
 

 Styrkelse af almenområdet 

 Alternative 
frikvartersaktiviteter 
(umiddelbart efter 
sommerferien) 

 

’Værdigrundlaget’ og ’Ny 
folkeskoleaftale’ skal ligeledes 
på på kommende møde. 

 

13. 18.55 Evt. 
 

Forslag om, at SB er synlige med 
en ’snackpost’ i fm. Sct. Jørgens 
Løbet. 
 
Tak for den store indsats til den 
afgående skolebestyrelse. 

Mikkel sætter sig i spidsen 
for dette. 

 
 

 


